
 

Rada Gminy w Czerminie 
 

Protokół nr 16 

XVI Sesji Rady Gminy w Czerminie, która odbyła się w dniu 31 stycznia 2020 r. w sali 

posiedzeń Urzędu Gminy Czermin 

Obrady rozpoczęto  o godz. 13:00, a zakończono o godz. 16:00 tego samego dnia. 

Obradom przewodniczył radny Jan Myjak. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Małgorzata Banik 

2. Mirosław Bugaj 

3. Ryszard Bukała 

4. Wiesław Czaja 

5. Sylwester Kiełbasa 

6. Władysław Kukliński 

7. Jan Myjak 

8. Paweł Pisarczyk 

9. Jan Polak 

10. Władysław Soboń 

11. Robert Strycharz 

12. Dariusz Wójtowicz 

13. Tomasz Zając 

14. Jan Ździebło 

15. Mariusz Żelazko 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Wójt Gminy – Sławomir Sidur 

2. Sekretarz Gminy – Bogusław Peret 

3. Skarbnik Gminy – Sławomir Orłowski 

4. Radny Powiatu Mieleckiego – Antoni Skawiński 

5. Mieszkańcy Brnia Osuchowskiego i Czermina. 

1. Otwarcie XVI Sesji Rady Gminy w Czerminie. 

Radny Myjak dokonał otwarcia obrad, powitał wszystkich uczestników oraz stwierdził 

kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

2. Zatwierdzenie porządku obrad 
 1.   Otwarcie XVI Sesji Rady Gminy w Czerminie. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XIV Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Czermin 

4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

5. Informacja Wójta z działalności między sesjami i wydanymi zarządzeniami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czermin. 

7. Podjęcie Uchwały Budżetowej Gminy Czermin na rok 2020 



8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenie pomocy finansowej dla Powiatu Mieleckiego 

na realizację zadania publicznego /sprzęt rehabilitacyjny/. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Gminnej Spółki Wodnej w 

Czerminie na realizacje zadania „konserwacja rowów melioracji wodnej” 

10. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 

pasa drogowego dróg. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie   określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Czermin na rok szkolny 2019/2020 dla potrzeb zwrotu  kosztów przewozu 

niepełnosprawnych  dzieci, młodzieży, uczniów i ich opiekunów do i z przedszkola, 

oddziału przedszkolnego w szkole podstawowej, innej formy wychowania 

przedszkolnego, ośrodka rewalidacyjno-wychowawczego, szkoły podstawowej albo 

szkoły ponadpodstawowej . 

12. Interpelacje i zapytania radnych 

13. Zamknięcie obrad 

 

Głosowano w sprawie: 
Zatwierdzenie porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Sylwester Kiełbasa, 

Władysław Kukliński, Jan Myjak, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Tomasz 

Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Pisarczyk, Dariusz Wójtowicz 

 

3. Przyjęcie protokołu z XIV Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy w Czerminie. 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XIV Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy w Czerminie.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Sylwester Kiełbasa, 

Władysław Kukliński, Jan Myjak, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Tomasz 

Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Pisarczyk, Dariusz Wójtowicz 

 

4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy w Czerminie 

Nie wniesiono uwag do protokołu. 

 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy w Czerminie.  

 



Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Sylwester Kiełbasa, 

Władysław Kukliński, Jan Myjak, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Tomasz 

Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Pisarczyk, Dariusz Wójtowicz. 

 

5. Informacja Wójta z działalności między sesjami i wydanymi zarządzeniami. 

Wydane zarządzenia od ostatniej sesji. 

- 101/19 – w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2019, 

- 1/20 – w sprawie ustalenia podstawowych założeń i kierunków działania w zakresie 

ochrony ludności i obrony cywilnej gminy Czermin na rok 2020, 

- 2/20 – w sprawie wykonania zadań i szkolenia obronnego w Gminie Czermin i planu 

przedsięwzięć w zakresie pozamilitarnych przygotowań obronnych na 2020r., 

- 3/20 – w sprawie rekrutacji dzieci do szkół w latach 2020/21. 

 

Podpisane umowy: 

- 170/19 – w sprawie świadczeń na usługi pocztowe w obrocie krajowym i zagranicznym 

na rzecz urzędu gminy w Czerminie na rok 2020, 

- 171/19 – w sprawie  wykonania i montażu tablicy pamiątkowej w ramach promocji 

projektu pn: „Przebudowa i rozbudowa oczyszczalni ścieków w Czerminie”, 

- 172/19 – w sprawie dostarczenia kruszywa, 

- 173/19 – w sprawie koszenia poboczy dróg i działek gminnych, 

- 174/19 – w sprawie wyrównania terenu wokół Szkoły Podstawowej w Otałęży, 

- 1/20 - w sprawie wykonania zadań inspektora ochrony danych osobowych, 

- 2/20 – w sprawie umieszczenia bezdomnych psów w schronisku na wezwanie 

zamawiającego P.W. ”Mustang”, 

- 3/20 – w sprawie odbioru, transportu i unieszkodliwiania sztuk padłych zwierząt. 

 

Pan Wójt poinformował o otrzymanym dofinansowaniu z Regionalnego Programu   

Operacyjnego Województwa Podkarpackiego w kwocie 1 300 000,00 zł na remont SUW         

w Trzcianie. Zadanie wykonane będzie w ciągu 2 lat. Podziękował Zarządowi Województwa 

Podkarpackiego na czele z Marszałkiem Władysławem Ortylem za udzielone wsparcie. 

Ponadto z Wojewódzkiego Urzędu Pracy otrzymaliśmy 350 tys. zł. na utworzenie i utrzymanie 

oddziału przedszkolnego w Czerminie, bez wkładu własnego samorządu czy szkoły.               

W związku z podjętymi uchwałami o likwidacji szkół otrzymaliśmy opinie Kuratorium, które 

są pozytywne. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czermin. 

Projekt uchwały omówił i odczytał Pan Skarbnik. 

Radny Czaja przedstawił opinię ze wspólnego posiedzenia komisji oświatowej i komisji 

rolniczej, która jest pozytywna. 

Radna Banik przedstawiła opinię komisji budżetowej, która jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czermin.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Sylwester Kiełbasa, 

Władysław Kukliński, Jan Myjak, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Tomasz 

Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Pisarczyk, Dariusz Wójtowicz. 

  Uchwała Nr XVI/117/2020 – jak załącznik do protokołu. 

 

7. Podjęcie Uchwały Budżetowej Gminy Czermin na rok 2020. 

Pan Skarbnik omówił i odczytał projekt Uchwały Budżetowej. 

Radny Myjak poinformował, że w stosunku do pierwotnej wersji przesłanego projektu doszła 

tabelka dotycząca podjętych działań w ramach funduszu sołeckiego. 

Przewodniczący komisji oświatowej przedstawił opinię ze wspólnego posiedzenia komisji 

oświatowej i komisji rolniczej, która jest pozytywna.  

Radna Banik przedstawiła opinię komisji budżetowej, która jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie Uchwały Budżetowej Gminy Czermin na rok 2020.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Sylwester Kiełbasa, 

Władysław Kukliński, Jan Myjak, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Tomasz 

Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Pisarczyk, Dariusz Wójtowicz. 

Uchwała Nr XVI/118/2020 – jak załącznik do protokołu. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Mieleckiego 

na realizację zadania publicznego. 

Pan Skarbnik odczytał projekt uchwały. 

Radny Czaja - opinia ze wspólnego posiedzenia komisji – pozytywna. 

Radna Banik – opinia z posiedzenia komisji budżetowej – pozytywna.  

Radny Myjak – uchwała ta podejmowana jest przez Radę corocznie. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Mieleckiego na 

realizację zadania publicznego.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Sylwester Kiełbasa, 

Władysław Kukliński, Jan Myjak, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Tomasz 

Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 



NIEOBECNI (2) 

Paweł Pisarczyk, Dariusz Wójtowicz 

Uchwała Nr XVI/119/2020 – jak załącznik do protokołu. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Gminnej Spółki Wodnej    

w Czerminie na realizację zadania "Konserwacja rowów melioracji wodnej" 
Projekt niniejszej uchwały odczytał Pan Skarbnik 

Radny Myjak poinformował, że co roku przekazujemy spółce pomoc w formie dotacji. 

Radny Czaja – opinia ze wspólnego posiedzenia komisji – pozytywna. 

Radna Banik – opinia komisji budżetowej – pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Gminnej Spółki Wodnej w 

Czerminie na realizację zadania "Konserwacja rowów melioracji wodnej".  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Sylwester Kiełbasa, 

Władysław Kukliński, Jan Myjak, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Tomasz 

Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Pisarczyk, Dariusz Wójtowicz. 

Uchwała Nr XVI/120/2020 – jak załącznik do protokołu. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg publicznych. 

Pan Skarbnik odczytał projekt uchwały. 

Pan Wójt wyjaśnił, że jak wynika z treści § 13 taka uchwała podejmowana była w 2015 roku, 

która na mocy tej uchwały traci moc. Ustawodawca wprowadził zapis do ustawy o obniżeniu 

stawki wykazanej w § 8 do 0,20 zł. Pozostałe zapisy są analogiczne. 

Radny Myjak – mamy swoje dróg, swój majątek i musimy taką uchwałę podjąć. 

Radny Czaja – opinia wspólnych komisji – pozytywna. 

Radna Banik – opinia komisji budżetowej – pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 

dróg publicznych.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Sylwester Kiełbasa, 

Władysław Kukliński, Jan Myjak, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Tomasz 

Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Pisarczyk, Dariusz Wójtowicz 

Uchwała Nr XVI/121/2020 – jak załącznik do protokołu.  

 



11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Czermin na rok szkolny 2019/2020 dla potrzeb zwrotu kosztów przewozu 

niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, uczniów i ich opiekunów do i z przedszkola, 

oddziału przedszkolnego w szkole podstawowej, innych form wychowania 

przedszkolnego, ośrodka rewalidacyjno-wychowawczego, szkoły podstawowej albo 

szkoły ponadpodstawowej. 
Pan Sekretarz poinformował, że konieczność podjęcia tej uchwały wynika z faktu wejścia w 

życie art. 39a ust.3  ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe. Uchwała 

wprowadza w Gminie Czermin średnie ceny dla 3 najpopularniejszych rodzajów paliwa, w 

oparciu o informacje uzyskane z jednej funkcjonującej na terenie Gminy Czermin  stacji 

paliw. Ustawodawca wprowadził obowiązek aktualizacji cen paliw co roku. 

Odczytał treść projektu uchwały. 

Radny Czaja – opinia komisji oświatowej – pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Czermin na 

rok szkolny 2019/2020 dla potrzeb zwrotu kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, 

młodzieży, uczniów i ich opiekunów do i z przedszkola, oddziału przedszkolnego w szkole 

podstawowej, innych form wychowania przedszkolnego, ośrodka rewalidacyjno-

wychowawczego, szkoły podstawowej albo szkoły ponadpodstawowej..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Sylwester Kiełbasa, 

Władysław Kukliński, Jan Myjak, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Tomasz 

Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Pisarczyk, Dariusz Wójtowicz 

Uchwała Nr XVI/122/2020 – jak załącznik do protokołu. 

 

12. Interpelacje i zapytania radnych 

Pan Sekretarz przedstawił sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę 

samorządu terytorialnego za rok 2019. 

Radny Czaja poinformował, że we wspólnym posiedzeniu komisji uczestniczyły 

przedstawicielki Fundacji „Radosne Dziecko”, które zwróciły się do Rady Gminy o 

finansowe wsparcie rodziców wysyłających dzieci do żłobka, aby zmniejszyć ich koszty za 

pobyt w żłobku. 

Radny Bukała – w sprawie przesunięcia oprawy na plac ćwiczeń. Podziękował sołectwom za 

wydzielenie z funduszu sołeckiego środków na organizację Dni Kultury Chrześcijańskiej, 

wyrażając jednocześnie zażenowanie, że Czermin przeznaczył na ten cel tylko 152.00 zł. 

Pan Wójt – rozważałem temat montażu lampy na placu rehabilitacyjnym. Będziemy 

zamawiać lampy, wymieniać i  domontujemy tą lampę.  

Podziękował radnym za przyjęcie budżetu, oceniając, że jest to budżet stabilizacji, gdzie 

realizowane będą zadania z udziałem środków zewnętrznych. Do budżetu wprowadzono 

zadania wynikające z funduszu sołeckiego. 

Radny Myjak , w odniesieniu do uwagi w sprawie podziału funduszu sołeckiego zauważył, że 

fundusz sołecki dzieli rada sołecka i mieszkańcy na zebraniu wiejskim. 

Radna Banik przypomniała o 2 lampach w okolicy p. Działo. 

Pan Wójt – pamiętam o tych lampach. Będą zamontowane tak, jak w przypadku Trzciany. 



Mieszkanka Brnia odczytała pismo z prośbą o poparcie inicjatywy remontu drogi 

przywałowej w Brniu Osuchowskim. 

Pan Wójt odpowiedział, że odbyło się spotkanie z udziałem przedstawicieli Wód Polskich z 

Sandomierza, czyli osobami zajmującymi się infrastrukturą przeciwpowodziową rzeki Wisła i 

Nowy Breń. Przedstawili opinię, że nie zgodzą się na to, aby droga ta była asfaltowana. Co do 

finansowania – nie wyrazili żadnych planów w tym zakresie, uznając, że jest to droga 

powodziowa i jej stan jest wystarczający. Wójt zobowiązał się, że podczas wiosennych 

remontów dróg będzie ona wyrównana. Zaznaczył, że żaden mieszkaniec nie ma dojazdu 

tylko tą drogą, bez innej alternatywy. W Otałęży też jest taka sytuacja, ale mieszkańcy nie 

mają innej drogi. Rolą Wójta i radnych jest wybieranie takich priorytetów, które są niezbędne 

i potrzebne. Jeżeli będzie taka wola radnych, to zbierze się komisja rolnicza i będzie nad tym 

pracowała. 

Radny Skawiński stwierdził, że trudno zgodzić się z Wójtem, że przejazd 9 km, a 500m to jest 

to samo, oceniając, że dziwny upór panuje w tej sprawie. Droga ta jest najgorsza w całej 

gminie. Wyraził niezadowolenie ze sposobu załatwiania omawianej sprawy. 

Poinformował, że na sesji Rady Powiatu zwrócił się z wnioskiem o usprawnienie pracy w 

Wydziale Komunikacji. Przypomniał interpelację dotyczącą przebudowy drogi Zabrnie – 

Kawęczyn - Breń – Dąbrówka - Trzciana. Już 2019 roku droga ta była bardzo zniszczona i jak 

nie zostanie naprawiona to autobus przestanie nią  jeździć.  

Radny Myjak nawiązał do tematu spotkania z przedstawicielami Wód Polskich, na którym 

poruszył sprawę powodzi w 2019 roku i problemów z rzeką Stary Breń. Okazało się, że Stary 

Breń nie leży w ich kompetencji, a w kwestii drogi przywałowej nie wyrazili żadnego 

zainteresowania. To jest ich droga i gmina nie możemy finansować w obcy majątku. 

Podziękował Radnemu Skawińskiemu za interpelacje składane na rzecz gminy Czermin. 

Radny Czaja zwrócił się do radnego Bukały w kwestii wydzielenia środków z funduszu 

sołeckiego na Dni Kultury Chrześcijańskiej uznając, że radnemu nie wypada takich rzeczy 

mówić, a o podziale kwoty zadecydował suweren. 

Pan Wójt stwierdził, że jest to szczytna inicjatywa i zobowiązał się udzielić wsparcia kwotą 

10 tys. zł  głównego koncertu zespołu „Nie ma Go tu” ze środków profilaktyki. 

Radny Strycharz poprosił o przedstawienie opinii Kuratorium w sprawie likwidacji szkół. 

Treść opinii odczytał Pan Sekretarz. 

Głos zabrał mieszkaniec Czermina informując, że kończy się okres gwarancji na chodniki na 

Zawadzie. Uznał, że Gmina nie dopilnowała, aby chodniki wykonane były zgodnie z 

projektem, co skutkuje rozpadaniem się chodników. Poprosił radnych powiatowych o zajęcie 

się tą sprawą. 

Pan Sekretarz – interpelacje zostały złożone i mamy odpowiedź, że na wiosnę będzie przegląd 

chodników i będą remontowane. 

 

13. Zamknięcie obrad. 

Pan Przewodniczący zamknął obrady XVI Sesji Rady Gminy w Czerminie.  

 

 

                                                                                               Przewodniczący 

                                                                                               Rada Gminy w Czerminie 
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